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V úterý 31. ledna proběhl 
v  obřadní síni Městské-
ho úřadu významný den 
pro všechny začínající 
čtenáře. Prvňáčky slati-

ňanské základní školy přivítal pan staros-
ta Jan Brůžek a tím zahájil jejich pasování 
na rytíře čtenářského řádu. Za budoucími 
rytíři přijel sám kníže František Josef Auer-
sperg se svou dcerou Kristýnou a rytířem 
krásného slova Petrem. Po aktu pasování 

dostaly děti i drobné dárky v podobě šer-
py nebo náramku, knihy, a to nejdůležitější 
jim předala paní učitelka, a to jejich první 
vysvědčení. Kníže jim prostřednictví paní 
učitelky předal krásný velký keramický 
klíč od všech knihoven. Děti si na oplátku 
připravily krátké vystoupení a nakonec se 
mohly s knížecí návštěvou vyfotografovat. 
Věříme, že si tento den nejen děti, ale i je-
jich rodiče, prarodiče či sourozenci budou 
dlouho pamatovat a rádi na něj vzpomínat.

 ■ PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE  ■ PŘIJMEME PRACOVNÍKA
MěÚ Slatiňany příjme pracovníka údržby 
města do stálého pracovního poměru.
Řidičský průkaz výhodou. 
Nástup dle dohody.
Informace p. Víšek, vedoucí údržby města 
na tel. 606 601 933.

V  letošním roce nebudou distribuovány 
společně se složenkou pro platbu místního 
poplatku za komunální odpad identifi kač-
ní známky na  tříděný odpad „formou 
dům od domu“.
Identifi kační známky a plastové pytle jsou 
k  vyzvednutí na  MěÚ u  paní Doležalové, 
další informace na tel: 469 660 234.

Bc. Martina Doležalová, referent OS

 ■ TŘÍDĚNÝ ODPAD 
FORMOU „DŮM OD DOMU“

V úterý 31. ledna proběhl dostaly děti i drobné dárky v podobě šer-dostaly děti i drobné dárky v podobě šer-

Nejbližší okolí, které nás každodenně ob-
klopuje, to je okolí našich domů, veřejných 
prostranství, ulic apod. Nikomu z  nás by 
nemělo být úplně lhostejné, v jakém stavu 
se nachází a jak vypadá.
Město Slatiňany děkuje touto cestou těm 

občanům, kteří si udržují blízké okolí svého 
obydlí, přilehlé prostranství nebo chodník. 
Prostory tak nejsou zasypané odpadky, listím 
a jiným nepořádkem. Zároveň je to velkou po-
mocí pro pracovníky údržby Města Slatiňany.

Ing. Vl. Rašín, tajemník MěÚ

 ■ OKOLÍ NENÍ NAŠIM OBČANŮM LHOSTEJNÉ

Čtenáři naší knihovny 
nám poskytují dobré 
tipy a náměty na kni-
hy, které si oblíbili 
a  které by doporučili 
k přečtení i ostatním. 
Ty, kteří nám svůj názor a odkaz na zajíma-
vou a poutavou knížku ještě nezaslali, pro-
síme, aby si našli chviličku a buď osobně, 
nebo prostřednictvím e-mailu (knihovna@
slatinany.cz) tak kdykoliv učinili. My bude-
me mít větší množství výběru oblíbených 
titulů mezi vámi čtenáři a v každých Ozvě-
nách některé z nich uveřejníme.
Pro tento měsíc bychom chtěly nabídnout:
Josef Mareš – Moje případy z 1. oddělení
Martin Šonka – Můj let do nebes

 ■ MĚSÍC S PĚKNOU KNIHOU

JAN BURIAN
K titulku asi není třeba více dodávat. Zná-
mý písničkář, spisovatel a  cestovatel se 
do Slatiňan vypraví po čtvrté a svými písně-
mi u piana jistě potěší všechny přítomné. 
Třetí desetiletí Laskavých večerů bude za-
počato ve čtvrtek 23. března v obvyklých 
19 hodin.
Lístky za 60 korun si můžete koupit na mís-
tě (budou-li ještě) nebo předem v městské 
knihovně (469 660 239).

z.j.

 ■ POZVÁNKA
NA 188. LASKAVÝ VEČER

JAN BURIAN
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Rada města Slatiňany projednala
na 5. schůzi dne 16. 1. 2023

1.  Rada města vyhlásila výběrové řízení 
pro poskytnutí půjček na rozšíření byto-
vého fondu a zvelebení obytných budov 
z Fondu rozvoje bydlení města Slatiňany 
v  roce 2023. Jedná se o  půjčky s  horní 
hranicí 300 000 Kč. Žádosti je možno po-
dávat do konce března na předepsaném 
tiskopise, který je k  dispozici na  MěÚ 
na odboru fi nančním a na internetových 
stránkách města. Bližší informace na tel. 
469 660 243, 469 660 238 a www.slatina-
ny.cz (úřední deska – informace – půjčky 
z FRB 2023). Rada města také jmenovala 
komisi pro vyhodnocení těchto žádostí.

2.  Rada města schválila prodej nepotřeb-
ného materiálu – pouliční lampy veřej-
ného osvětlení.

3.  Rada schválila uzavření smluv o zřízení 
věcného břemene s  několika vlastníky 
pozemků. Vlastníci předmětných po-
zemků dávají městu souhlas s  umís-
těním stožárů veřejného osvětlení 
na  svých pozemcích v  lokalitě Škrovád 
II. Po  kolaudaci stavby bude uzavřena 
s vlastníky pozemků smlouva o služeb-
nosti inženýrské sítě – veřejného osvět-
lení tvořeného zemním kabelem a sto-
žáry. Veřejné osvětlení by zde mělo být 
uvedeno do provozu v roce 2023. V této 
souvislosti byl také Radou schválen bez-
úplatný převod zemního kabelu pro ve-
řejné osvětlení do vlastnictví města Slati-
ňany od společnosti LEONE CZ s.r.o.,

4.  Rada města schválila rozdělení celko-
vého limitu na dotace z rozpočtu města 
Slatiňany v  rámci výdajů schváleného 
rozpočtu na rok 2023 ve výši 600 000 Kč. 
Jedná se o  dotace organizacím, které 
mají sídlo na  území města Slatiňany 
a  město samo je nezřizuje, ale má zá-
jem na  jejich existenci a prosperitě, or-
ganizacím, které sídlo na  území města 
Slatiňany nemají, ale jejichž činnost úzce 
s  městem Slatiňany souvisí a  fyzickým 
osobám, majícím trvalé bydliště na úze-
mí města Slatiňany. Oproti loňskému 
roku došlo k  navýšení o  100  000 Kč. 
Dotační program byl vyvěšen na úřední 
desce města do 28. 2. 2023 a žadatelé 
mohli předkládat žádosti od 1. 12. 2022 
do 28. 2. 2023.

5.  Rada města vydala vnitřní směrnici č.j. 
MěÚSl/SME/00002/2023 pro tvorbu 
a  čerpání sociálního fondu Městského 
úřadu Slatiňany pro rok 2023. Jedná se 
o  sociální fond určený k  zabezpečení 
sociálních, kulturních a  dalších potřeb 
zaměstnanců MěÚ Slatiňany.

6.  Rada města schválila zřízení služebnosti 
inženýrské sítě na  části (cca 2 bm) po-
zemku ve vlastnictví soukromého vlast-
níka v ulici Medunova s cílem majetko-
právního narovnání umístění sloupu 

veřejného osvětlení na  jeho pozemku. 
Město následně nechá zpracovat geo-
metrický plán se zaměřením předmět-
ného VO včetně kabelů. Následně bude 
uzavřena bezúplatně služebnost inže-
nýrské sítě, která bude též na  náklady 
města vložena do katastru nemovitostí. 

7.  Rada města souhlasila s prezentací měs-
ta na propagačních materiálech Českých 
drah, a.s. prezentujících půjčovnu kol 
v  Pardubickém kraji a  schválila použití 
znaku města na  těchto propagačních 
materiálech.

8.  Rada města schválila Výroční zprávu za r. 
2022 o činnosti města Slatiňany v oblas-
ti poskytování informací podle zákona 
č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k  informacím. Tuto zprávu předkládá 
město Slatiňany jako povinný subjekt 
v souladu se zákonem č. 106/1999 Sb., 
o  svobodném přístupu k  informacím. 
Pro ilustraci v roce 2022 byl počet poda-
ných žádostí o informace 33. Počet po-
daných stížností byl 5.

9.  V různém Rada přizvala na jednání pana 
Lörincze, majitele ERA-PACKU, aby in-
formoval radu města o  podrobnostech 
záměru výstavby skladové haly s  admi-
nistrativně-sanitárními vestavbami na-
vazujícími komunikacemi a  technickou 
infrastrukturou společnosti ERA-PACK 
nemovitosti s.r.o. Stavba má být o  roz-
měrech 100x100x15 m, opláštění šedé, 
aby splývalo s  okolím. Bude vybudován 
kruhový objezd na silnici č. II/324. Dále in-
formoval, že zvýšená dopravní zátěž bude 
malého rozsahu, bude jednat o  několik 
kamionu v  denních hodinách směrem 
od  Prahy a  několik desítek dodávek bě-
hem 24 hodin, takže dle jeho slov nedo-
jde k rapidnímu navýšení dopravy ve Sla-
tiňanech. Umístění haly je v průmyslovém 
areálu s  pozadím výškových staveb sila 
a cukrovaru. Přislíbil, že při realizaci zámě-
ru přesune sídlo fi rmy do Slatiňan, čímž 
dojde ke  zvýšení daňových příjmů Slati-
ňan. Díky tomu by zde výhledově vzniklo 
až 285 pracovních míst. Rada města po-
stoupila rozhodnutí o  přijetí stanoviska 
k  tomuto stavebnímu záměru, zastupi-
telstvu města Slatiňany z důvodu rozsa-
hu stavby a  jejího možného vlivu na ži-
votní prostředí a život ve městě.
 Rada města se seznámila s  výzvou ob-
čanského sdružení Lungta – vlajka pro 
Tibet a  následně schválila vyvěšování 
Tibetské vlajky v roce 2023, 2024, 2025, 
2026 vždy 10. března na budovu radnice. 
 Rada města vzala na vědomí konání ori-
entačního běhu dne 25. 2. 2023 mezi 
13–18 hodinou v lesích Škrovád – Borek.
 Rada města neschválila žádost ZŠ 
a Praktické školy Svítání o.p.s. Pardubice 
o  udělení fi nančního příspěvku pro její 
činnost. 

 Dále starosta města seznámil radu měs-
ta s návrhem nového jednacího řádu za-
sedání zastupitelstva a s návrhem smlou-
vy na zasílání varovných SMS na mobilní 
telefon starosty. Rada následně schválila 
zasílání těchto sms i na mobil IT technika 
z důvodu operativního umisťování infor-
mací na mobilní rozhlas.
 Rada města schválila darování do  tom-
boly 10. Městského plesu 2 vstupe-
nek na  11. Městský ples, permanentky 
na  plovárnu, roční členský poplatek 
do  knihovny, rodinné vstupné na  Švý-
cárnu, 4× knihu Nasavrcké panství a 4× 
knihu Čarokraj.

Rada města Slatiňany projednala
na 6. schůzi dne 30. ledna 2023

1.  Rada města rozhodla o vypsání veřejné 
zakázky s  „Protikorozní ochrana lávky 
01L, Slatiňany – Podskála.“ V této souvis-
losti schválila zadávací dokumentaci pro 
uvedenou veřejnou zakázku a schválila 
seznam oslovených dodavatelů. Mostní 
prohlídka předmětné lávky byla prove-
dena v červenci 2022. Ze závěru prohlíd-
ky vyplývá, že je třeba provést celkovou 
protikorozní ochranu lávky.

2.  Rada města neschválila kácení 1 ks boro-
vice černé a 1 ks douglasky tisolisté u by-
tového domu čp. 616–617, ulice Boženy 
Němcové. Oba stromy byly v roce 2018 
odborně ošetřeny. Na základě aktuální-
ho posouzení arboristou z  hlediska je-
jich zdravotního stavu nebyly shledány 
důvody pro její pokácení.

3.  Rada města schválila kácení 2 ks smrků 
ztepilých u bytového domu čp. 748–749, 
Tyršova ulice. Jeden z těchto smrků byl 
poškozen vlivem povětrnostních podmí-
nek v červnu 2022, kdy došlo k odlomení 
jeho vrchní části. Nad vrcholem druhého 
smrku je veden optický kabel. Oba ros-
tou v těsné blízkosti fasády domu a stíní 
do  pobytových místností. V  souvislosti 
s kácením těchto stromů bude uložena 
náhradní výsadba.

4.  Rada města schválila kácení 1 ks kaštanu 
koňského na pozemku p. č. 336/1 v k. ú. 
Škrovád za podmínky náhradní výsadby. 
V souvislosti s padlým kaštanem na ná-
vsi v  místní části Škrovád na  začátku 
ledna 2023, byl opětovně prověřen stav 
kaštanu koňského stojícího vedle pad-
lého stromu. Padlý kaštan koňský, dle 
posouzení zbytku kmene na místě, měl 
ukopané kořeny a  přihrnutou bázi ze-
minou. Tato poškození byla způsobena 
stavební činností v  jeho bezprostřední 
blízkosti a  vedla k  napadení dřevokaz-
nou houbou pod úrovní terénu, plod-
nice nad terénem nebyly viditelné. Je 
předpoklad, že kořenový systém kašta-
nu schváleného ke  kácení by mohl být 
poškozen stejným způsobem a bezpeč-

 ■ RADA MĚSTA SLATIŇANY A ZASTUPITELSTVO MĚSTA SLATIŇANY
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nost této dřeviny z hlediska rizika pádu 
je značně snížená.

5.  Rada města schválila uzavření dodatku 
č. 3 k smlouvě na zajištění svozu směs-
ného komunálního odpadu se společ-
ností AVE odpadové hospodářství s.r.o. 
Jedná se o navýšení poplatku za ukládá-
ní odpadu na skládku u vybraných dru-
hů odpadu v souvislosti se schváleným 
zákonem č. 541/2020 Sb., o  odpadech 
účinným od 1. ledna 2021.

6.  Rada města schválila uzavření smlouvy 
o bezúplatném užívání nemovitých věcí 
s  Národním hřebčínem Kladruby nad 
Labem. Konkrétně se jedná o zaplocené 
pozemky kolem Švýcárny.

7.  Rada města schválila bezplatné zapůjče-
ní společenského sálu ve Společenském 
domě Základní umělecké škole Slatiňa-
ny, a to ve dnech 15.–26. 5. 2023 z důvo-
du pořádání výstavy výtvarného oboru 
ZUŠ Slatiňany.

8.  Rada města schválila zřízení věcné-
ho břemene – prodloužení vodovodu 
na  části pozemkových parcel č. 315/6, 
496/17 a 248/24 v k. ú. Trpišov, spočívající 
v právu vlastníka vodovodu provozovat, 
udržovat a opravovat na předmětné po-
zemkové parcele stavbu inženýrské sítě.

9.  Rada města vzala na  vědomí Zprávu 
o  užívání Společenského domu, Tyršo-
va č. p. 287 ve Slatiňanech v roce 2022 
a  zároveň schválila ceny za  zapůjčení 
nebytových prostor společenského sálu 
v přízemí společenského domu pro rok 
2023 ve výši:

 420 Kč + DPH/hodinu v  topné sezóně, 
tj. říjen – duben a 300 Kč + DPH/hodinu 
v  netopné sezóně, tj. květen – září pro 
komerční účely (např. prodejní akce, po-
litické agitace)

 300 Kč + DPH/hodinu v  topné sezóně 
a  200 Kč + DPH/hodinu v  netopné se-
zóně pro soukromé účely (např. svatby, 
rodinné oslavy apod.)

 126 Kč + DPH/hodinu za vzdělávací akce 
pro veřejnost (např. výstavy, přednášky, 
apod.)

 84 Kč + DPH/hodinu pro schůzkovou a ji-
nou činnost organizací a spolků založe-
ných na území města Slatiňany

 70 Kč/1 den pro dlouhodobé výstavní 
akce (tzn. 3 a více dnů)

 zdarma pro setkání občanů organizova-
né volenými zástupci (bez politické agita-
ce)

 zdarma pro informační akce, které jsou 
v zájmu občanů nebo města

 zdarma pro akce nebo v souvislosti s ak-
cemi, které jsou pořádány/spolupořádá-
ny městem Slatiňany
 Rada města dále pověřila správní od-
bor uzavíráním dohod o  zapůjčení ne-
bytových prostor společenského sálu 
dle schválených podmínek pro zapůj-
čení a  schválila ponechat roční nájem-
né z  pronájmu nebytových prostor

Společenského domu v  roce 2023 
ve výši: 1 500 Kč dětské organizaci Robi 
Slatiňany, 1 875 Kč Junáku – svazu skau-
tů a skautek, středisku Slatiňany, 900 Kč 
Českému rybářskému svazu místní 
organizaci Slatiňany a  500 Kč spolku 
ACORD, z. s.

10.  Rada města projednala zprávu hod-
notící komise k  veřejné zakázce ma-
lého rozsahu s  názvem Rekonstrukce 
zázemí pro pečovatelky (WC, sprcha, 
kancelář) v  DPS Farská 765, Slatiňany 
a  schválila výsledek zadávacího řízení 
a  smlouvu o  dílo s  vybraným účast-
níkem, fi rmou Komplex CR s. r. o. IČ: 
052 49 031.

11.  Rada města posoudila varianty smě-
ny a  bezúplatného převodu pozem-
ků od  Povodí Labe s.p. v  souvislosti 
s  připravovanou stavbou „Slatiňany 
– parkoviště u  stadionu“, a  vybrala 
variantu č. 1. Jedná se o  hledání ře-
šení několik let trvajících komplikova-
ných jednání spočívajících mimo jiné 
ve hledání způsobu vyrovnání podílu 
směňovaných pozemků s  podnikem 
Povodí Labe. Zvolená varianta bude 
následně s  tímto podnikem projed-
nána. V případě souhlasu bude zpra-
cován nový GP k  dělení pozemků. 
Následně město dokončí projektovou 
dokumentaci na parkoviště a veřejné 
osvětlení. 

12.  Rada města vzala na vědomí stav ma-
jetku, závazků a  pohledávek města 
Slatiňany k  31. 12. 2022 a  schválila 
provedení inventur za  rok 2022 a  vý-
sledky inventarizace majetku, závazků 
a pohledávek města Slatiňany k 31. 12. 
2022.

13.  Rada města schválila uzavření Smlouvy 
o  úhradě provozních nákladů společ-
ných prostor č. 835/2023 pro bytový 
dům čp. 835, Staré náměstí Slatiňany se 
společností OMEGA plus Chrudim s.r.o. 
Jedná se o připojení síťového bodu pro 
napájení internetu. Městu s připojením 
nevzniknou žádné náklady.

14.  Rada města vzala na vědomí informa-
ci o  stavu požární ochrany ve  městě 
za rok 2022. Jednotka SDH zasahovala 
v uplynulém roce na žádost Krajského 
operačního a  informačního střediska 
celkem 113krát. Je to o 23 výjezdů více 
než v  roce 2021. Jednalo se o  zásah 
při 21 požárech, 22 dopravních neho-
dách, 2 × k úniku nebezpečných látek, 
3 × to byl výjezd na automatickou ex-
terní defi brilaci a  65 výjezdů na  tech-
nickou a  ostatní pomoc. Nejdůležitěj-
ším zásahem na  katastru města byl 
zásah v Kochánovicích na požáru lesa 
o  rozloze 11 hektarů provedený dne 
11. 8. 2022. SDH prováděl mimo jiné 
i činnost pro město Slatiňany a místní 
společenské organizace, hlavně kácení 
stromů a  dřevin, stěhování mateřské 

školy a podobně. V oblasti materiální-
ho zabezpečení, se ve spolupráci Měs-
ta Slatiňany s jednotkou SDH podařilo 
získat dotaci od  Ministerstva vnitra 
a Pardubického kraje na pořízení malé-
ho dopravního vozidla DA Volkswagen 
Transportér.

15.  Rada města schválila přerušení provo-
zu v MŠ Slatiňany o letních prázdninách 
v termínu od 17. 7. 2023 do 11. 8. 2023.

16.  Rada města jmenovala zástupce zřizo-
vatele ve Školské radě při Základní ško-
le Slatiňany, pana Petra Šottu a  paní 
Janu Švecovou. 

17.  Rada města schválila uzavření smlou-
vy o poskytování právních služeb s ad-
vokátkou Mgr.  Libuší Němcovou, IČO: 
87403447. Důvodem je uplatnění práv 
z  vadného plnění v  rámci realizace 
díla spočívajícího ve  vytvoření nových 
webových stránek města Slatiňany dle 
smlouvy o dílo ze dne 25. května 2022. 
Cílem zastupování je dosažení souladu 
smlouvy o dílo se skutečností.

18.  Rada města schválila 3. změnu (úpra-
vu) schváleného rozpočtu města Sla-
tiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 93 653 500 Kč (dorovnáno fi nanco-
váním příjmů 17 762 888,19 Kč) a ve vý-
dajové části 111 416 388,19 Kč (dorov-
náno fi nancováním výdajů 0 Kč). 

19.  Rada města doporučila zastupitelstvu 
města schválit upravený program 5. za-
sedání zastupitelstva města.

20.  V  různém přizvala Rada na  zasedání 
MgA.  Ivu Ryzovou. Ta seznámila radu 
města s plánem na konání hudebního 
festivalu, který by se měl konat v červnu 
2023 na zámku ve Slatiňanech. Jedná se 
o benefi ční koncerty. Paní Ryzová požá-
dala o podporu města při konání této 
akce. Rada města zváží výši fi nančního 
příspěvku na svém příštím zasedání.

   Ing. Martin Kubín seznámil radu města 
s návrhem na zaslání gratulace Ing. Pe-
tru Pavlovi ke zvolení prezidentem a zá-
roveň ho pozvat do Slatiňan například 
při příležitosti pietního aktu vypálení 
Ležáků v červnu 2023. 

   Rada města zrušila usnesení o  kaž-
doročním rozesílání identifi kačních 
známek pro systém svozu tříděného 
odpadu „dům od  domu“ paušálně 
všem domácnostem a  to společně se 
složenkou pro platbu místního poplat-
ku za  komunální odpad. Na  svozech 
tříděného odpadu „dům od  domu“ se 
nic nemění, evidence a  jeho realizace 
svozovou fi rmou zůstává stále stejná. 
Občané nadále dostanou na  MěÚ jak 
kódy, tak pytle (pytle zdarma podle sku-
tečného třídění). Systém svozu tříděné-
ho odpadu „dům od domu“ je realizo-
ván od  roku 2020, osvědčil se a  tímto 
způsobem třídí odpad přibližně 420 
domácností.
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Rada města Slatiňany projednala
na 7. schůzi Rady města Slatiňany

13. února 2023
1.  Rada města rozhodla nevyužít na-

bídku od  společnosti FRITEX s.r.o. IČ: 
29298555 na  likvidaci použitých tuků 
a olejů. Na sběr tohoto odpadu má měs-
to uzavřenou smlouvu o spolupráci pro 
likvidaci odpadů se společností EKO-PF 
spol. s.r.o. V roce 2022 bylo odevzdáno 
579 kg. Spolupráce je od roku 2013 bez-
problémová a bezplatná.

2.  Rada města schválila podání žádosti 
o povolení provozu Kompostárny Slati-
ňany – malého zařízení a dále schválila 
znění provozního řádu a  provozního 
deníku Kompostárny Slatiňany. Obojí je 
nutné v souvislosti s obnovením povole-
ní pro Kompostárnu Slatiňany – malého 
zařízení. Původní povolení skončilo dle 
nového zákona č. 541/2020 Sb. o odpa-
dech provozovateli – městu Slatiňany 
dne 31. 12. 2022. V druhé polovině roku 
2022 probíhala rozsáhlá rekonstrukce 
kompostárny. Plocha kompostárny byla 
zvětšena a celý areál byl nově oplocen. 
Součástí oplocení jsou čtyři posuvné 
brány. Dále je zde nová zpevněná plo-
cha s třemi úložnými boxy a další zpev-
něné plochy ze štěrkodrti. 

3.  Rada města schválila zřízení věcného 
břemene na části pozemkové parcely č. 
706/1 v k. ú. Slatiňany, které bude spočí-
vat v právu města Slatiňany užívat před-
mětný pozemek a  vstupovat a  vjíždět 
na tento pozemek za účelem provádění 
nezbytných prací spojených s  opravou 
pobřežní zdi, v rámci stavební akce měs-
ta Slatiňany: „Oprava pobřežní zdi Chru-
dimky ve Slatiňanech – ulice Na Ostrově“. 

4.  Rada města rozhodla o  vypsání veřej-
né zakázky malého rozsahu s  názvem 
„Oprava pobřežní zdi Chrudimky, Slati-
ňany – ulice Na Ostrově“ a dále schválila 
zadávací dokumentaci pro uvedenou 
veřejnou zakázku a seznam oslovených 
dodavatelů pro uvedenou veřejnou za-
kázku.

5.  Rada města schválila závazné ukazatele 
na rok 2023 pro příspěvkovou organiza-
ce města. 

6.  Rada města schválila odpisový plán 
na rok 2023 pro příspěvkové organizace 
města. 

7.  Rada města schválila 4. změnu (úpra-
vu) schváleného rozpočtu města Sla-
tiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 93 653 500 Kč (dorovnáno fi nancová-
ním příjmů 18 257 988,19 Kč) a ve výda-
jové části 111 911 488,19 Kč (dorovnáno 
fi nancováním výdajů 0 Kč).

8.  Rada města schválila uzavření dodatku 
č. 7 k pojistné smlouvě uzavřené s Čes-
kou podnikatelskou pojišťovnou, a.s. 
Jde o  aktualizaci seznamu pojištěných 
zaměstnanců městského úřadu. Jedná 
se o  pojištění odpovědnosti související 

s výkonem povolání. 
9.  V různém Rada města pověřila MěÚ Sla-

tiňany jednáním se správou a údržbou 
silnic ohledně zpevnění krajnice v úseku 
na p. č. 444/8 v k. ú. Kunčí, výjezd od čp. 
48 k hlavní silnici. 
 Rada města schválila žádost paní ředi-
telky Mgr.  Evy Tomiškové na  uzavření 
Mateřské školy Slatiňany dne 16. 2. 2023 
z důvodu přerušení dodávky pitné vody. 
 Rada města zrušila usnesení č. 
1554/148/2022/RMS ve  věci uzavření 
Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo, který ře-
šil provedení dodatečné úpravy terénu 
kompostárny ve Slatiňanech společnos-
tí Milan Toman – TOMS, IČ: 15020096, 
která byla dodavatelem prací na rekon-
strukci kompostárny. Dále usnesením 
rozhodla objednat dodatečnou úpravu 
terénu kompostárny ve  Slatiňanech 
u  společnosti První stavební Chrudim 
a.s., IČ: 46504621, za cenu významně niž-
ší než by byla cena v případě nezrušení 
výše uvedeného dodatku. Nabídka Spo-
lečnosti První stavební Chrudim byla vy-
brána na základě nejnižší ceny z několika 
nabídek oslovených regionálních fi rem. 
 Rada města pověřila MěÚ Slatiňany prů-
zkumem trhu a zjištěním cen pro výběr 
nového komunálního vozu pro údržbu 
města. 
 Rada města souhlasila s  podáním žá-
dosti MěÚ Chrudim na ustanovení lesní 
stráže pro Ing. Karla Šmahela a pro pana 
Pavla Růžičku.
 Rada města neschválila poskytnutí fi -
nanční dotace pro Sportovní unii Chru-
dimska. 
 Rada města diskutovala potřebu usta-
novení správce městských sadů, na  zá-
kladě jejich platného statutu a vzhledem 
k blížící se vegetační sezóně. 

Zastupitelstvo města Slatiňany
projednalo na 4. zasedání

zastupitelstva dne 11. ledna 2023
1.  Zastupitelstvo města schválilo program 

4. zasedání zastupitelstva města Slatiňany. 
2.  Zastupitelstvo města zrušilo Regulač-

ní plán pro lokalitu 44/R v  Trpišově.
Důvodem je skutečnost, že splnil svoji 
roli z hlediska uspořádání nové zástav-
by v  území místní části obce. Naplnění 
zbývající části regulačního plánu lze řešit 
shodně jako ve Škrovádu, kde regulační 
plán byl nahrazen Územní studií. Pro při-
jetí Územní studie je nutnou podmínkou 
zrušení regulačního plánu. Územní stu-
dií bude zajištěno, aby dostavbou neby-
la poškozena lokalita, a aby byly splněny 
požadavky na  ochranu architektonic-
kých a urbanistických hodnot. 

3.  Zastupitelstvo města schválilo příspěvek 
na úhradu zvýšených nákladů na úpra-
vu zevnějšku starostovi, místostarostovi 
a  určeným členům zastupitelstva obce 
(ošatné pro oddávající). 

4.  Zastupitelstvo města Slatiňany neschvá-
lilo zvýšení měsíčních odměn neuvolně-
ným členům zastupitelstva a peněžitých 
plnění fyzickým osobám, které nejsou 
členy zastupitelstva obce, za výkon funk-
ce členů výborů, komisí a zvláštních or-
gánů obce od 1. 2. 2023.

5.  Zastupitelstvo města schválilo 32. změ-
nu (úpravu) schváleného rozpočtu měs-
ta Slatiňany na rok 2022 v příjmové části 
na 91 853 958,13 Kč (dorovnáno fi nanco-
váním příjmů 48 978 442,95 Kč) a ve vý-
dajové části 118 658 701,08 Kč (dorovná-
no fi nancováním výdajů 22 173 700,- Kč).

6.  Zastupitelstvo města schválilo 2. změnu 
(úpravu) schváleného rozpočtu města  
Slatiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 93 421 900,- Kč (dorovnáno fi nanco-
váním příjmů 17 350.855,- Kč) a ve výda-
jové části 110 772 755,- Kč (dorovnáno 
fi nancováním výdajů 0,- Kč). Zastupitel-
stvo města dále vzalo na vědomí rozpoč-
tové opatření č. 1. schválené usnesením 
Rady města.

7.  Zastupitelstvo města schválilo po  roz-
sáhlé rozpravě odložení prodeje byto-
vých jednotek 822–825 Staré náměstí 
Slatiňany na příští jednání zastupitelstva 
města, zejména z důvodu absence fi nál-
ního vzoru kupní smlouvy. V červnu roku 
2002 bylo předáno do  užívání nájem-
cům 30 bytových jednotek ve  Slatiňa-
nech na Starém náměstí, v domech čp. 
822–825. Výstavba bytových jednotek 
byla z části fi nancována ze státní dotace. 
Bylo stanoveno pravidlo, že byty budou 
prodány po uplynutí 20 let od vyčerpání 
státní dotace za  cenu vypočtenou jako 
10 % pořizovací ceny bytu stanovené 
pro výpočet nájemného se zahrnutím 
infl ace. V roce 2003 byla s 28 nájemníky 
uzavřena Smlouva o  uzavření budoucí 
kupní smlouvy. Dva byty bezbariérové 
se nebudou prodávat, zůstanou ve vlast-
nictví Města Slatiňany. V  roce 2010 Za-
stupitelstvo města Slatiňany schválilo 
nový způsob výpočtu kupní ceny bytu 
pro nájemce, kterým nebyl byt předán 
do  užívání jako prvním po  dokončení. 
Jedná se o případy, kdy původní nájem-
ce byt odevzdal zpět pronajímateli a byt 
byl přidělen novému nájemci. Cena byla 
v takových případech stanovena s ohle-
dem na trvání nájemního vztahu.
 Období 20 let od předání bytů do užívání 
prvním nájemcům uplynulo v roce 2022. 
V  konečných cenách bytů byla promít-
nuta infl ace uplynulých let. Ceny bytů, 
které byly předány do užívání až po roce 
2010, zůstanou beze změn. Propočet 
ceny jednotlivých bytových jednotek je 
k dispozici na odboru správním. V kupní 
smlouvě bude ustanovení o desetiletém 
předkupním právu pro město.

8.  Zastupitelstvo města zvolilo pana Kami-
la Půlpána a  pana Zdeňka Jiráska jako 
přísedící Okresního soudu v Chrudimi.
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Přítomní členové: Bc.Markéta Kynclová, 
Mgr. Renata Kočí, Vendulka Vachová, Petr 
Michek, Lukáš Seifert, Michal Tichý, Jaro-
slav Bleha.
1.  Vyřezání náletu na hrázi rybníčka v Trpi-

šově – dne 24. 1. 2023 se na návsi v Trpi-
šově sešli paní Veronika Novotná (životní 
prostředí) a Mgr. Vlastimil Peřina (CHKO 
ŽH), se zástupci rybářů a OV Trpišov. Urči-
li, které nálety na břehu rybníka je možné 
vyřezat nyní a které mohou být vyřezány 
až po vyjádření památkové péče. V sobo-
tu 11. 2. 2023 proběhne brigáda občanů 
Trpišova na  odstranění těchto náletů 
a  také pokosení orobince. Paní Novot-
ná osloví arboristu pana Kindla ohledně 
úpravy koruny lip před kapličkou a také 
ošetření velké lípy uprostřed návsi. 

2.  Pokácení suchých bříz, jehličnanu u kap-
ličky a  sakury – členové SDH Trpišov 
nabídli, že provedou pokácení suchých 
a  poškozených stromů v  centru obce. 
Jedná se o 3 břízy, 1 jehličnan a sakuru 
u autobusové zastávky, které hrozí roz-
lomení. Tyto práce jsou také naplánová-
ny na 3/2023.

3.  Výsadba – na  jaře bychom rádi uspo-
řádali brigádu na vysázení nové zeleně 

v  okolí rybníčku na  návsi. Prostředky 
na  nákup sazenic přislíbila p.  Novotná 
z fondu ŽP.

4.  Studie – tyto úpravy, stejně jako výběr 
a  plánování nové zeleně probíhá dle 
„Architektonické studie řešení obecních 
ploch v  Trpišově“ od  Ing.  arch. Terezy 
Šmídové z roku 2021. 

5.  Lavičky – Ing. arch. Šmídová v okolí rybníč-
ka, mimo jiné, navrhuje několik laviček, 
které bychom tam rádi pořídili a umísti-
li. Žádáme zástupce města, zda by bylo 
možné čerpat z  rozpočtu fi nanční pro-
středky na nákup dvou nebo tří laviček, 
které bychom na břehu nainstalovali. 

6.  Molo – dále je na východním břehu na-
vrženo dřevěné molo 4 × 1.5m, které má 
sloužit k odpočinku a pozorování vodní 
hladiny. Prosíme o informaci, zda je k vy-
budování mola zapotřebí nějaké vyjád-
ření či stanovisko. 

7.  Čapí hnízdo – dne 6. 2. 2023 přišel 
na schůzi OV Trpišov pan Stanislav Ko-
pečný oznámit svůj záměr vybudovat 
v Trpišově čapí hnízdo. Na 7–8 m vysoký 
betonový sloup plánuje usadit hnízdo 

z proutí, do kterého by do dvou let měli 
čápi zahnízdit. Pokud bychom vědě-
li o  někom, kdo by byl ochotný hnízdo 
z  proutí vyrobit, byl by rád za  kontakt. 
Umístění sloupu plánuje na  soukro-
mém pozemku západně od  Trpišova. 
Na vznesenou připomínku, zda je beton 
nutný, reagoval, že je to pro daný účel 
nejvhodnější materiál. 

8.  Příští schůze se koná vzhledem k jarním 
prázdninám již 27. 2. 2023 a další 3. 4. 
2023 v 19.00 v Hostinci Obora.

 
Za osadní výbor, dne 8. 2. 2023

Jaroslav Bleha

 ■ DĚTI PŘINESLY RADOST 
DO DPS SLATIŇANY

 ■ ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ OSADNÍHO VÝBORU OBCE TRPIŠOV, ZE DNE 6. 2. 2023 
Č. 2/2023

9.  Zastupitelstvo města jmenovalo 
Ing.  Vladimíra Rašína do  orgánů MAS 
Chrudimsko, z. s. 

10.  Zastupitelstvo města pověřilo staros-
tu Ing.  Jana Brůžka k  uzavírání termí-
novaných vkladů v  rámci účtů města 
a  zároveň ho pověřilo ke  schvalování 
rozpočtových opatření pro termínova-
né vklady uzavírané v rámci účtů měs-
ta v Komerční bance, a.s. Od roku 2018 
bylo svěřeno uzavírání termínovaných 
vkladů starostovi města. Vzhledem 
ke  změně samosprávy bylo třeba po-
věřit nového starostu.

11.  Zastupitelstvo města pověřilo starostu 
Ing.  Jana Brůžka a  v  době jeho nepří-
tomnosti místostarostu Ing.  Martina 
Harsu výkonem akcionářských práv 
a  zastupováním na  valné hromadě 
společnosti Vodovody a  kanalizace 
Chrudim, a.s. a  dále pověřilo pana 
starostu a  v  době jeho nepřítomnosti 
pana místostarostu k  veškerým výko-
nům souvisejících se členstvím města 
Slatiňany v Mikroregionu Chrudimsko.

12.  Zastupitelstvo města Slatiňany projed-
nalo a vzalo na vědomí závěrečný účet 
Mikroregionu Chrudimsko za rok 2021 
a zprávu z přezkoumání jeho hospoda-
ření za rok 2021.

13.  V Různém Zastupitelstvo města pověři-
lo Městský úřad Slatiňany prověřením 
možnosti přesunutí kontejnerového 

hnízda ze škrovádské návsi na  poze-
mek 389/2 v k. ú Škrovád a v případě 
možnosti realizací tohoto přesunu. 
 Zastupitelstvo města Slatiňany dále po-
věřilo městský úřad Slatiňany přípra-
vou změny konceptu způsobu veřejné 
soutěže na dodavatele energií, tak aby 
nová veřejná soutěž realizovaná měs-
tem zahrnovala i energie pro organiza-
ce zřízené městem. 
 Zastupitelstvo města souhlasilo s  po-
skytnutím přístupu členů fi nančního 
a  kontrolního výboru na  datové úlo-
žiště za  účelem výkonu práce výkonu 
člena fi nančního a  kontrolního výbo-
ru za  podmínky podpisu mlčenlivosti 
o citlivých údajích v souladu s platnou 
legislativou. 

Zastupitelstvo města Slatiňany
projednalo na 5. zasedání

zastupitelstva dne 8. února 2023
  1.  Zastupitelstvo města schválilo program 

5. zasedání zastupitelstva města Slati-
ňany.

  2.  Zastupitelstvo města souhlasilo s  vý-
stavbou skladové haly s administrativ-
ně-sanitárními vestavbami navazujícími 
komunikacemi a technickou infrastruk-
turou společnosti ERA-PACK nemo-
vitosti s.r.o., Pardubická 276, 537  01 
Chrudim za  podmínky doplnění opat-
ření, které sníží dominantnost stavby 

v pohledu od Slatiňan a hlavní silnice. 
Nejlépe doplnění alespoň 10 m široké-
ho pásu izolační zeleně s potenciálem 
dorůst výšky stavby z  jižní a  západní 
strany a přehodnocení barevného pro-
vedení budovy. Umístění haly je v prů-
myslovém areálu s pozadím výškových 
staveb sila a  cukrovaru. Hlasování 
předcházela rozsáhlá rozprava, disku-
tovalo se zejména zvýšení dopravní zá-
těže města a vliv stavby na krajinný ráz.

  3.  Zastupitelstvo města schválilo prodej 
bytových jednotek v domech č.p. 822–
825 Staré náměstí Slatiňany. Bližší in-
formace jsou podány v bodě č. 7 zprávy 
ze 4. zasedání zastupitelstva.

  4.  Zastupitelstvo města schválilo stanovy 
Společenství vlastníků jednotek v domě 
č.p. 822, 823, 824 a 825.

  5.  Zastupitelstvo města diskutovalo a ne-
schválilo koupi pozemku p.  č. 240/6 
v  k. ú. Slatiňany. Jedná se o  pozemek 
o výměře 9 662 m2 nabízený k prodeji 
realitní kanceláří za  cenu 1000 Kč/m2. 
Pozemek se nachází v  prostoru mezi 
zástavbou a novým obchvatem, nava-
zuje na pozemek ve vlastnictví města.

  6.  V  různém informoval pan starosta 
o termínu veřejného projednání územ-
ního plánu dne 15. 2. 2023.

RM a ZM rozpracoval 
Mgr. Vlastimil Peřina, radní

Obyvatelé Domu s  pečovatelskou služ-
bou Slatiňany děkují Mateřské škole Sla-
tiňany za zpříjemnění zimního odpoledne 
dne19. ledna 2023. Děti, pod vedením paní 
ředitelky Mgr. Tomiškové, paní zástupkyně 
Bc. Teslyukové a paní učitelky Chvojkové, 
nás nadchly svým divadelním vystoupe-
ním. Těšíme se na  další, tentokrát jarní 
setkání.

Mgr. I. Čápová Tušicová, vedoucí PS
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Ceny za  zapůjčení nebytových prostor společenského sálu 
v přízemí společenského domu, Tyršova č. p. 287 ve Slatiňa-
nech o výměře 110 m2 včetně příslušenství jsou: 
 420 Kč + DPH/hodinu v topné sezóně, tj. říjen – duben a 300 Kč 

+ DPH/hodinu v netopné sezóně, tj. květen – září pro komerční 
účely (např. prodejní akce, politické agitace)

 300 Kč + DPH/hodinu v topné sezóně a 200 Kč + DPH/hodinu 
v netopné sezóně pro soukromé účely (např. svatby, rodinné 
oslavy apod.)

 126 Kč + DPH/hodinu za vzdělávací akce pro veřejnost (např. 
výstavy, přednášky, apod.)

 84 Kč + DPH/hodinu pro schůzkovou a jinou činnost organizací 
a spolků založených na území města Slatiňany

 70 Kč/1 den pro dlouhodobé výstavní akce (tzn. 3 a více dnů)
 zdarma pro setkání občanů organizované volenými zástupci 

(bez politické agitace)
 zdarma pro informační akce, které jsou v zájmu občanů nebo 

města
 zdarma pro akce nebo v souvislosti s akcemi, které jsou pořádá-

ny/spolupořádány městem Slatiňany
O zařazení akce do kategorií ceníku rozhoduje vedení MěÚ (sta-
rosta, tajemník, vedoucí OS).

Bc. M. Doležalová, referent OS

V  souvislosti se stále se navyšujícími platbami přistoupí město 
společně se svozovou společností svážející směsný komunální od-
pad ke kontrolám obsahu odpadních nádob (popelnic) a v přípa-
dě, kdy zjistí, že je v popelnici odpad, který tam nepatří, popelnice 
nebude vyvezena. Ta bude vyvezena po přetřídění a provedené 
nápravě při následujícím svozu.
Pro připomenutí:
do popelnic nepatří: stavební odpad, uhynulá zvířata, teplý popel, je 
zřejmé, že by v popelnici neměl končit hlavně plast, papír, sklo, drob-
né kovy a plechovky, elektroodpad, jedlý olej a především BIO odpad! 
do popelnic patří: při běžném provozu domácnosti lze nalézt pře-
devším tyto odpady: silně znečištěné nebo umaštěné (neomyvatelné) 
obaly od potravin, smetky, špinavé hadry a zbytky jídel, popel z uhlí 
(popel z dřevěného uhlí můžete dát do kompostéru), použité hygienic-
ké pomůcky (kartáčky, zubní nit, žínky, tampóny apod.), trus masožra-
vých zvířat (u býložravců možno dát na kompost), sáčky z vysavačů, 
účtenky a jiný speciální papír, zbytky kostí a masa, dětské a jiné pleny, 
dámské hygienické potřeby, řasenky, sáčky od polévek a kávy (pokud 

mají vnitřní vrstvu z alobalu), celofán, fotografi e na lesklém papíru, 
krabičky od cigaret, porcelán, zrcadla, PVC, a odpady označené iden-
tifi kačním kódem C/ (to znamená, že se jedná o obal vyrobený kombi-
nací různých materiálů).
Vždy platí, že větší kusy nebo větší množství daného odpadu patří zá-
sadně do sběrného dvora. 
Přehled odpadů patřících do tříděného odpadu lze dohledat v loň-
ských říjnových Ozvěnách a na internetových stránkách města. 
Zmiňované kontroly budou probíhat průběžně po celý rok. O vý-
sledku kontrol Vás budeme informovat.

Důsledným tříděním docílíme nejen snížení počtu vyvážených 
popelnic při jednotlivých svozech, snížení množství směsného 
komunálního odpadu vyváženého na  skládku, ale také zamezí-
me nárůstu plateb za likvidaci směsného komunálního odpadu, 
čímž můžeme předejít i případnému dalšímu navýšení poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství.

Bc. M. Doležalová, referent OS

Počínaje rokem 2021 je sazba poplatku za ukládání směsného komunálního odpadu na skládku pravidelně navyšována, a to až do roku 
2030. Za tunu odpadu uloženou na skládku platilo město v roce 2020 částku 500 Kč, v roce 2022 to byla částka 900 Kč a v roce 2029 to 
bude již 1 850 Kč. 

      Poplatkové období v roce

Rok    2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 2030 a dále
Dílčí základ poplatku
za ukládání v Kč  800 900 1000 1250 1500 1600 1700 1800 1850 1850

Zákon umožňuje obcím za splnění stanovených předpokladů tzv. třídící slevu. Až do konce roku 2029 (tj. do doby, než začne platit zákaz 
skládkování využitelného odpadu) tak mohou obce ukládat směsný komunální odpad na skládku za sníženou sazbu. Celkové množství 
odpadů, na které se vztahuje v kalendářním roce výjimka, se vypočte jako násobek počtu obyvatel obce uvedeného Českým statistic-
kým úřadem. Na rok 2023 byla na počet obyvatel × 0,18 uplatněna sleva na 738 tun (což je o cca 55 t odpadu méně než v roce 2022).

Rok    2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029
Množství odpadu
na obyvatele v tunách  0,20 0,19 0,18 0,17 0,16 0,15 0,14 0,13 0,12

V roce 2022 zaplatilo při uplatnění třídící slevy město Slatiňany za svozy a likvidaci 673 tun směsného komunálního odpadu celkem 
2 063 823,08 Kč.

 ■ KONTROLY OBSAHU POPELNIC

 ■ PLATBY ZA SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD

 ■ INFORMACE O UPRAVENÉM CENÍKU ZA UŽÍVÁNÍ 
SPOLEČENSKÉHO DOMU VE SLATIŇANECH

MĚSTO

MĚSTO SLATIŇANY
Městský úřad Slatiňany, T.G.Masaryka 36,
538 21 Slatiňany
tel. 469 660 232, 469 681 322, fax. 469 681 383,
e-mail: mesto.slatinany@cz

Půjčky z fondu rozvoje bydlení města Slatiňany

Oznamujeme všem zájemcům z řad občanů Slatiňan, že rada 
města Slatiňany svým usnesením ze dne 16. 1. 2023

vyhlásila výběrové řízení na poskytnutí půjček pro rozší-
ření bytového fondu a zvelebení obytných budov z Fondu 

rozvoje bydlení města Slatiňany pro rok 2023.

Žádosti lze podávat ode dne vyvěšení podmínek výběrového 
řízení na  předepsaném tiskopise, který je k dispozici na MěÚ

na odboru fi nančním a na internetových stránkách města.
Bližší informace na tel. 469 660 243, 469 660 238

a www.slatinany.cz
(úřední deska – informace – půjčky z FRB 2023)

Termín ukončení podávání žádostí je 31. března 2023
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V  Domě s  pečovatelskou službou ve  Slati-
ňanech proběhlo počátkem února školení 
o požární ochraně s praktickou ukázkou pou-
žití hasicího přístroje. Senioři jsou bezesporu 
nejrizikovější skupinou ohroženou vznikem 
požáru. Varovná byla událost s  tragickými 
následky, která se stala koncem loňského 
roku v podobném zařízení v Chrudimi.
Školení proběhlo pod vedením velitele 
JSDH Slatiňany pana Františka Rulíka velmi 
poutavou formou.
Účastnilo se 12 nájemníků DPS, 3 pečova-
telky a  vedoucí pečovatelské služby paní 
Ilona Čápová Tušicová.

Praktické rady v případě požáru:
Mít u  sebe mobilní telefon a  ihned volat 
číslo 112 nebo přímo hasiče 150.
Snažit se hasiče informovat o počtu osob 
v domě, kde hoří.
Ze zakouřeného prostoru odcházet podél 
stěny a  té se přidržovat, tak se eliminuje 
riziko pádu a člověk nezabloudí a neztratí 
se.
V  místnosti, kde hoří, ponechat zavřená 
okna a  dveře – kyslík podporuje hoření 
a kouř by nás ohrožoval i v dalších částech 
domu.
Při vaření být bdělý – nelehat si a hlavně 
neusnout.
Mobily a power banky nabíjet raději přes 
den než přes noc.
Spotřebiče při nečinnosti vytahovat z elek-
trické zásuvky (např. varnou konev, mikro-

vlnku…)
Nepřetěžovat elektrické zásuvky velkým 
množstvím spotřebičů zapojených do pro-
dlužovacích kabelů často v zastaralé síti.
Svíčky vždy podkládat nehořlavým talíř-
kem.
Kouření v posteli? Určitě ne!
Specifi ckým problémem je tzv. „sběračství“ 
– shromažďování velkého množství před-
mětů z  často velmi hořlavých materiálů 
a jejich uskladňování v bytě nebo domě.
Senioři, zvláště ti, co žijí osaměle, mají 
tendenci snižovat cenu vlastního života 
(„na mně už nezáleží“). Je na nás ostat-
ních, příbuzných, pečovatelích a  zná-
mých, nebýt lhostejný, být se seniory 
v kontaktu a tím zvyšovat jejich osobní 
bezpečnost.

Jana Švecová, radní

STALO SE

Praktické rady v případě požáru: vlnku…)

 ■ POŽÁRNÍ ŠKOLENÍ V DOMĚ S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU & PRAKTICKÉ 
RADY PRO NÁS PRO VŠECHNY

 ■ NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT – MAS CHRUDIMSKO JE TADY PRO VÁS
Ministerstvo životního prostředí přichysta-
lo nový dotační program s  názvem Nová 
zelená úsporám Light, který nabízí pomoc 
domácnostem zasaženými vysokými ce-
nami energií. Cílem programu je lidem 
poskytnout rychlá, snadná a  efektivní 
opatření s přiměřenými náklady, která jim 
přinesou úsporu. 
Patříte mezi cílové skupiny možných ža-
datelů?
•  Žadatel je vlastníkem posuzované nemo-

vitosti a  má v  ní trvalý pobyt počínající 
před 12. 9. 2022.

•  Žadatel a všichni členové jeho domácnos-
ti pobírají starobní důchod nebo invalidní 
důchod 3. stupně. 

•  Žadatel v období mezi 12. 9. 2022 a dnem 
podání žádosti o podporu pobíral příspě-
vek na bydlení. 

Co se nabízí a  jaké jsou možnosti čer-
pání z programu Nová zelená úsporám 
Light? 
Prostřednictvím programu je možné získat 
dotaci až ve výši až 150 tisíc korun na  je-

den rodinný dům nebo trvale obývaný re-
kreační objekt. Dotace je vyplácena ve výši 
100 % předem na bankovní účet žadatele. 
Žádost je vždy možné podat pouze jednou.
Dotaci lze využít na  výměnu oken, dve-
ří, zateplení střechy, fasády, stropu nebo 
podlahy. V  rámci jedné žádosti je možné 
kombinovat různá opatření, přičemž je 
na  každé opatření stanovena jednotková 
částka, kterou lze z dotace získat. Stavební 
úpravy je nutné zrealizovat do 12 měsíců 
od přidělení dotace.
Co je nutné před podáním žádosti mít 
připraveno? 
Před podáním žádosti je nezbytné zřídit si 
elektronickou identitu občana, mít doklad, 
který potvrzuje vlastnictví bankovního 
účtu, potvrzení prokazující čerpání důcho-
du nebo příspěvku na bydlení a fotografi e 
míst před zahájením úprav.
Pokud se rozhodnete využít možnosti čer-
pání z  tohoto dotačního programu, kon-
taktujte Místní akční skupinu Chrudimsko, 
z.s. (MAS) nebo Energetické konzultační 

a  informační středisko (EKIS). Tito vám 
zdarma vystaví odborný posudek, který 
je nezbytnou součástí pro podání žádosti. 
Zároveň vám pomohou při administraci 
žádostí o dotaci (vydávání odborných po-
sudků a závěrečné zprávy). 
Přehledné informace o  dotačním progra-
mu naleznete na  webových stránkách 
MAS Chrudimsko www.maschrudimsko.cz. 
Zde také najdete kontakty na  pověřené 
pracovníky, kteří jsou Vám ochotni poradit 
(Zuzana Pešková – 605 970 057).
Žádosti bude možné podávat od 9. 1. 2023 
prostřednictvím informačního systému 
AIS SFŽP ČR (Agendového informačního 
systému Státního fondu životního prostře-
dí České republiky). Příjem žádostí potrvá 
až do vyčerpání fi nancí, které jsou na daný 
dotační program poskytnuty.
Po  dokončení prací bude nutné realizaci 
opatření doložit fotografi emi a závěrečnou 
zprávou, kterou vám zdarma vyplní rovněž 
zástupci místních akčních skupin (MAS).

Š.t. – předsedkyně MAS Chrudimsko, z.s.
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HISTORIE

Pod stejným titulem autor zveřejnil článek 
v  Ozvěnách v  únoru 1992. Citoval v  něm 
úryvky o  Slatiňanech z  knížky Dětství 
a mládí s Vrchlickým (1960), jejíž reedice 
se realizovala k nedožitým 100. narozeni-
nám E. Vrchlické. První vydání z roku 1939 
mělo kratší název Dětství s  Vrchlickým, 
pro novou edici knihy bylo spisovatelkou 
doplněno.
V  citované publikaci nás Vrchlická uvedla 
do auerspergských Slatiňan, protože mezi 
lety 1890–1908 přijížděla rodina Vrchlic-
kých do naší obce k letnímu pobytu a by-
dlela u kolářského mistra F. Vacka čp. 131. 
Vrchlického doprovázela vždy celá rodina 
se třemi dětmi. Na obr. č. 1 je jeho rodina 
s první dcerou Miladou.

Ještě si přiblížíme osobnost Evy Vrchlické, 
která se narodila jako druhé dítě do rodi-
ny, protože se stala středem nebývalé po-
zornosti ze strany matky Ludmily (Mimi), 
která ji zahrnovala péčí a  láskou. Biolo-
gickým otcem nebyl sám Vrchlický, ten ji 
přijal za  svou a  vychovával. Stejně tomu 
bylo i s dalším dítětem, synem Jaroslavem. 
Rozvod s  nevěrnou ženou u  Vrchlického 
nepřipadal v  úvahu, bránila tomu silná 
náboženská předpojatost rodičů. Zcela 
neuvážený byl totiž sňatek Vrchlického 
s  nevyzrálou 18 letou Ludmilou, motivo-
ván neskrývaným obdivem její matky Sofi e 
Podlipské k  Vrchlickému, ta přiměla svoji 
dceru ke sňatku s Vrchlickým. Byl to nerov-
ný manželský svazek, poznamenaný život-
ními peripetiemi, projevujícími se hlavně 
v  závěru života Vrchlického, postiženého 
mozkovou mrtvicí. Mezi přáteli, které ho 
navštěvovali, chyběla jeho žena, kterou ne-
chtěl již vidět.
Na  budoucí povolání Evy V. mělo vliv ro-
dinné prostředí a  po  absolvování vyšší 
dívčí školy dala přednost před výtvarným 

uměním herecké dráze a v této profesi zís-
kávala zkušenosti u známých celebrit např. 
Vojana a  dalších (obr. č. 2). V  roce 1908 
nastoupila do divadla Uranie, pak do Ná-
rodního divadla v Brně, následoval příchod 
do Prahy, kde byla členkou téhož divadla 
v letech 1913–1962. Často byla obsazová-
na do hlavních rolí. Po osvobození v roce 
1945 se levicově angažovala, v  roce 1953 
byla jmenována zasloužilou umělkyní (obr. 
č. 3). Její poslední role bylo drama Maryša, 
v němž hrála roli stařenky (1959). 
V rodinném životě byla E. Vrchlická třikrát 
vdaná. Z prvního svazku se jí narodila dce-
ra Eva. Její poslední manželství bylo rozve-
deno v roce 1952.

Z beletrie napsala vzpomínkové biografi e, 
čerpající z  rodinného a  divadelního pro-
středí. Pro nás je zajímavý popis Slatiňan 
ve  výše citované knize, jehož krátký text 
zveřejňujeme.

„Neviděla jsem hned tak úpravné zahrádky, 
dvory, chlévy, kurníky, domky, louky, pole, 
ztracená zákoutí, ba i selské lesy, pěstěné po-
dle vzoru panské obory jako na Slatiňansku. 
Ale veškerá ta ošetřovaná krajina – od zastři-
hovaných živých plotů a  plůtků, pískem sy-
paných lesních cest, ustavičně opravovaných 
rybničních hrází, červených střech hlazených, 
křížem skládaných rámů v bílém nebo cihlo-
vém zdivu až po vydlážděná hnojiště a oplo-
cená bahniska – připomínal všechno jiné spí-
še než český venkov.
Tolik ukázka ze zmíněné knihy E. Vrchlické, 
v níž barvitě popsala obec v době pobytu 
šlechty – knížete Auersperga na  zámku, 
který byl spolu s  podzámčím považován 
za vizitku panství. Vrchlická své dojmy, jak 
výše bylo napsáno, publikovala až v  roce 
1939.

Ing. Milan Vorel

 ■ SLATIŇANY OČIMA HEREČKY EVY VRCHLICKÉ (1888–1969)

Ještě si přiblížíme osobnost Evy Vrchlické, 

uměním herecké dráze a v této profesi zís-

Z beletrie napsala vzpomínkové biografi e, Z beletrie napsala vzpomínkové biografi e, 

Obr. č. 1

Obr. č. 2

Obr. č. 3

Jak obyvatelé Slatiňan jistě dobře vědí, již 
delší dobu jsou v místních částech Slatiňan 
aktivní dva osadní výbory, a to v Trpišově 
a  Kunčí, o  jejichž činnosti si koneckonců 
mohli přečíst v minulém vydání Ozvěn.
Osadní výbor je orgán zastupitelstva obce, 
který plní roli prodloužené ruky samosprá-
vy s  důležitou místní znalostí dané části 
obce. Jedná se o vhodný nástroj k uplatňo-
vání zájmů občanů žijících v dané lokalitě 
a k zapojení aktivních obyvatel do správy 
obecních záležitostí. Aktivní občané mo-
hou svým působením přispívat k  řešení 
lokálních problémů a k rozvoji dané části 
obce. Vybrané členy osadního výboru volí 
zastupitelé, kteří vyberou i předsedu.
Protože nazrál čas zřídit osadní výbor 
i ve Škrovádě, bude na příští jednání zastu-
pitelstva města přeložen návrh na jeho za-
ložení. Za účelem založení tohoto výboru 
pozval zastupitel Jaroslav Slanina na neděli 
19. 2. 2023 v 10.30 do Baru Kůlna všechny, 
kteří budou mít zájem pracovat v osadním 
výboru ve  Škrovádě. Informace o  setkání 
uveřejněná na výlepové ploše na návsi byla 
bohužel poměrně záhy přelepena, a proto 
se o  setkání nemuseli dozvědět všichni 
obyvatelé místní části. I přesto se v Kůlně 
sešlo asi 20 lidí, kteří vyjádřili zřízení osad-
ního výboru podporu. To, že má vznik-
nout, je tedy jasné, stejně důležité je však 
správně určit jeho členy. Aby měli všichni 
obyvatelé Škrovádu možnost se přihlásit, 
bylo domluveno, že proběhne ještě jedno 
setkání, o němž vás touto cestou informu-
jeme. Máte-li tedy zájem pracovat pro 
osadní výbor ve Škrovádě, nebo chcete-
-li se vyjádřit ke složení tohoto orgánu, 
přijďte v pondělí 13. 3. 2023 v 17 hodin 
do Hostince ve Škrovádě na návsi.

Mgr. Klára Sýkorová

 ■ VZNIK OSADNÍHO 
VÝBORU VE ŠKROVÁDĚ
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Po dvouleté pauze jsme mohli opět přivítat taneč-
níky na již 10. městském plese v místní sokolovně. 
Dveře do  tanečního sálu se otevřely 28. 1. před 
20. hodinou a sál se zaplnil téměř do posledního 
místa. Tímto plesem byla plesová sezóna v našem 
městě zahájena. Večer začal již tradiční sabráží, 
o  kterou se postaral pan Tomáš Bujnoch, a  poté 
všechny přítomné hosty přivítal a popřál příjemnou 
zábavu pan starosta. Součástí plesu bylo taneční 

vystoupení tanečnic z místní ZUŠ pod vedením paní Jiřiny Doušové 
a to bylo vystřídáno taneční školou fl amenca La Pasión v čele s He-
lenou Korejtkovou, slatiňanskou rodačkou. Helena si pro všechny 
přítomné během večera připravila i  „malou školu tance“, kterou 
využil nejeden tanečník. K tanci i poslechu hrála kapela CHORUS 
a o bohatý catering se postaral pan Bujnoch.
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se na  přípravě a  chodu 
plesu podíleli, a  také sponzorům, kteří věnovali hodnotné ceny 
do bohaté tomboly. 
Již teď se těšíme na ples příští a věříme, že i vy budete opět jeho 
součástí.

STALO SE

 ■ PLESOVÁ SEZÓNA ZAHÁJENA

Středisko Junáka Slatiňany vás 25. 3. 2023 srdečně zve 
na 18. Skautský ples po dlouhé pauze! 
Společně zahájíme oslavy výročí 90 let skautingu ve Slatiňanech.
Znovu se můžete těšit na  nejlepší taneční a  dechový orchestr 
ZUŠ Chrudim a po půlnoci to rozjedeme s DJ Josefem Melenem 
ve stylu disco 80. let.
Začátek je v 19.30 hod. a bude se tančit až do 3.00 hod.
Cena vstupenky 250 Kč (sezení) a 200 Kč (stání).
Vstupenky je možné rezervovat pouze přes e-mail: ples.rezerva-
ce@seznam.cz, kde následně obdržíte informace o možnosti vy-
zvednutí svých vstupenek.
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 ■ CYKLOKROUŽEK SLATIŇANY MÁ ZA SEBOU 3. POLOLETÍ
No a  co jsme za  tu 
dobu zvládli? Máme 
několik spokojených 
a  dokonce nadše-
ných dětí :-) Zvládli 
jsme udělat dva cyk-
lotábory na Rychleb-
ských stezkách pro 

výkonnostní ridery. Také jsme měli doko-
nalý příměstský tábor v lesích kolem Slati-
ňan a  velkým úspěchem byla účast dvou 
našich cyklodětí a dvou trenérů na endu-
rozávodech – účastnili se nejen jednoho, 
ale dokonce celé Endurosérie. Kluci se 
s  každým závodem posouvali výše ve  vý-
sledkové listině a tak se těšíme, co přinese 
další sezóna. Každopádně největší úspěch 
je radost dětí, když se vracíme ze středeč-
ního tréninku úplně od  bahna, protože 
jsme na pastvinách trénovali smyky, a děti 
se ptají, kdy zase pojedeme.

Naši trenéři strávili 6 víkendů licencovanou 
výukou a  tak učíme podle systému, který 
se vyučuje v největším bikeparku v Kanadě 
a v Čechách má akreditaci MŠMT.

Dalším školením našich trenérů s  akredi-
tací MŠMT byl zdravotnický kurz, který se 
nám na táborech opravdu hodil :-)
A co nás čeká dál? Díky Sokolu máme skvě-
lé zázemí za Sokolovnou, ale chybí nám lo-
kalita, která vede z kopce, kde bychom si 
mohli postavit překážky a trénovat skoky, 
takže pokud by někdo nabídl nějaký poze-
mek, kde bychom mohli postavit skill cent-
rum, budeme štastní.
Aktuálně již máme na  webu vypsané so-
botní cykloakce na  jaro jak pro děti, tak 
i  pro rodiče, a  to nejen z  cyklokroužku. 
A také jsou již známy termíny táborů.
A  jelikož se nám začali ozývat rodiče, že 
na kole dětem technicky nestačí, tak jsme 
spustili i výuku dospělých www.mtbkurzy.cz.
A  nejčastější dotaz je, od  kolika let bere-
me děti. No když už umí sedět na kole, tak 
se dá začít, takže nejmenší máme 4 leté 
a s těmi je úplně největší sranda :-)
Všechny informace najdete na www.cyklo-
deti.cz.

Milan Tlustý

Naši trenéři strávili 6 víkendů licencovanou 
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Když slečna Zahradníková otevřela u kru-
háku kavárničku, byl nápad na  pořádání 
literárně hudebních pořadů na světě prak-
ticky hned. Domluva proběhla rychle, a tak 
se 4. března 2003 odehrála premiéra. V té 
době nikdo netušil, jaká tradice se právě 
zrodila. Prvními hosty byli pardubický spi-
sovatel Lubomír Macháček, jehož povídání 
a čtení doplňoval Petr Šotta hrou na kyta-
ru. Když pořad skončil, nikdo neměl ani 
tušení, kdy bude další večer a kdo na něm 
bude hostem. Vše se šilo horkou jehlou 
na poslední chvíli. Stalo se i to, že se pro-
gram změnil doslova pár hodin před začát-
kem, a  tak lidé přišli na úplně jiný pořad, 
než byl uveden na pozvánce. Ale postupně 
se Laskavé večery rozjížděly, až se z  nich 
stala nedílná součást kulturního života 
ve Slatiňanech.
V  kavárničce se stihlo uskutečnit dvacet 
pořadů. Poté byla zavřena, LV ztratily své 
zázemí a na deset měsíců zamrzly. Časté 
dotazy lidí, jestli budou Laskavé večery ně-
kde pokračovat, se dostaly až na  radnici, 
načež město nabídlo nejen Společenský 
dům, ale i spoluúčast a fi nanční zajištění. 
První LV ve Společenském domě se usku-
tečnil v  říjnu 2005. Tuto etapu zahájila 
hráčka na harfu a lyru Jana Bauerová. LV se 
konaly celkem pravidelně jednou za měsíc 
s výjimkou letních prázdnin. 
Ještě krátce k  těm prvním dvaceti pořa-
dům. Pořadatel neměl právo vybírat vstup-
né, a tak to řešil kloboukem na dobrovolný 
příspěvek u vchodu. Už po šesti večerech, 
na které jako hosty zval své kamarády, mu 
ovšem narostla ramena a  pozval poprvé 
profesionála. Pravda, byl to opět kamarád 
Alfred Strejček a dohodnutá cena byla vy-
loženě přátelská. Avšak změna nastala dva 
dny před LV. Alfred zavolal, že Jitce Mo-
lavcové odpadlo představení a  mohla by 
přijet s ním. Pořadatel nadšeně nadskočil 
a bez váhání nabídku přijal s  tím, že Jitka 
dostane stejnou odměnu jako Fred. Bude 
určitě plno a lidé rádi dají do klobouku do-
statečnou sumu. Plno skutečně bylo (i když 
mnozí o  Jitce předem nevěděli), ale v klo-
bouku byla asi třetina toho, co pořadatel 
potřeboval. Ovšem stejně se nepoučil. Po-
dobné se opakovalo s Jaroslavem Hutkou. 
Ale i tak to bylo hezké. 
Pak už přišlo to druhé období ve  Spole-
čenském domě. Město si vybíralo vstup-
né, zajistilo občerstvení a vyčlenilo určitou 
částku na  odměny umělcům. Pořadatel 
se tedy staral jen o program a hospodařil 
s přidělenou částkou. To se mu někdy daři-
lo, často také nedařilo, ale od pořádání LV 
ho to nemohlo odradit.
Od  prvopočátku měl pořadatel jasnou 
představu, komu jsou LV určeny. Očekával, 
že pořady tohoto typu uvítají lidé umělecky 
zaměření, učitelé a intelektuálové. Ve sku-
tečnosti ale lidé z těchto skupin tvořili vý-

raznou menšinu. Zato však chodili snad 
všichni ostatní, a tak je tomu dosud. Nako-
nec je to úplně jedno, hlavně, že se diváci 
sejdou, prožijí příjemný večer a vytvoří hře-
jivou atmosféru. A tak to má bejt.
LV jsou pořady, které si zachovávají svou 
poetiku a snaží se držet vysokou umělec-
kou laťku, kde mluvené slovo a hudba bý-
vají vyrovnané. 
Kolik umělců již slatiňanským udělalo ra-
dost, to nikdo nepočítal. Bylo by to ve stov-
kách. Někdy se jednalo o  recitál jednoho 
písničkáře, někdy hrála celá skupina, něko-
likrát zpíval početný sbor a do toho mnoho 
a  mnoho spisovatelů a  básníků. Ale i  lidí 
z  jiných oblastí, jako např. botanik Václav 
Větvička, fi losof Stanislav Komárek, lékařka 
a  diplomatka Jaroslava Moserová, výtvar-
ník František Nový, rozhlasový moderátor 
Robert Tamchyna, rozhlasová režisérka 
Hana Kofránková. Mnohokrát vystupovali 
amatérští umělci, studenti konzervato-
ře a hlavně přátelé pořadatele, ale stejně 
tak mnohokrát přijeli umělci všeobecně 
známí. Tady je rychlý výčet: básník J. H. 
Krchovský (3×), Jan Kryl, Vlasta Třešňák, 
Oldřich Janota (2×), Slávek Klecandr (4×), 
Jan Matěj Rak (4×), Jan Burian (3×), fyzický 
básník Petr Váša (2×), hudební publicisté 
a kritici Jiří Černý (5×) a Jan Rejžek (2×), ja-
zzová zpěvačka Jana Koubková (3×), básník 
Ivan Martin Jirous (2×) Jiří Dědeček (2×) Ja-
roslav Hutka (2×), spisovatel Martin Reiner 
(2×), Jan Spálený, Táňa Fischerová, básník 
Radek Lehkoživ, recitátor Mirek Kovářík 
(5×), Miroslav Paleček, muzikantka a spiso-
vatelka Eva Turnová … Rekordmany jsou 
pak Alfred Strejček, který u nás byl deset-
krát a jen o jednu účast méně (zatím) má 
kouzelná dvojice Přemysl Rut a  Markéta 
Potužáková.
Několikrát vystupovali i  přímo Slatiňáci 
nebo lidé z  blízkého okolí. Jen namátkou 
Petr a Jitka Šottovi, Jiří Koreček, Marek Lej-
hanec, Jana Sychrovská, Dan Vychodil, Jiři-
na Hrubá, Iva Ryzová, skupina Bíbři, foto-
graf Libor Blažek, spisovatel Josef Krečmer, 
spisovatelka Šárka Bubíková, bubeník Voj-
ta Kudrnáč, herečka Kristýna Kudrnáčová, 
pianisté Petr Pilný nebo Jan Stejskal.
Do  Společenského domu se vejde při 
stolové úpravě asi 60 diváků, někdy se 
namáčkne i trochu více. Často ani tato ka-
pacita nestačí, což je příjemné pro pořada-
tele i umělce. Ti jsou často nadšeni plným 
sálem a skvělou atmosférou. Proto se rádi 
vracejí. 
Zde je také třeba připomenout, že na  té 
laskavosti Laskavých večerů mají velký 
podíl také pracovnice městské knihovny, 
které se starají o občerstvení. A že to bývá 
pěkná honička. Od toho 21. laskavého ve-
čera to je Renata Maryšková a s ní dlouho 
Irena Palatášová, v posledních letech pak 
Žaneta Kacafírková.

Společenský dům je pro literárně hudební 
pořady tak akorát velký, byť někdy by pár 
míst navíc třeba bylo. Bohužel mu chybí 
zázemí, tedy hlavně šatny. Umělci se často 
převlékají v  kuchyňce, kde se ovšem vaří 
káva a čaj a neustále se běhá s plnými hr-
níčky, ženy občas využívají k převlečení zá-
chod, někdy, když je volná, tak jako šatna 
poslouží i skautská klubovna. Nejde ale jen 
o  převlékání, někdo se potřebuje trochu 
rozehrát, někdo přeříkat text, někdo vyža-
duje před vystoupením tichou koncentraci 
někde o samotě a v klidu. S  tím jsou po-
tíže, ale zatím tyto spartánské podmínky 
nikoho neodradily, protože, jak se vyjádřilo 
mnoho účinkujících, pořady tohoto typu je 
třeba podporovat.
Laskavé večery tedy slaví 20. narozeniny 
a zatím nemají v plánu končit. Budou trvat, 
dokud jim bude město nakloněno, dokud 
o ně bude divácký zájem a dokud bude mít 
pořadatel sílu je pořádat. A kdyby se chtěl 
nabídnout nějaký sponzor či mecenáš, po-
řadatel by tím byl jistě potěšen. A  s  ním 
i všichni diváci.

z.j.

 ■ 20 LET LASKAVÝCH VEČERŮ

Přemysl Rut a Markéta Potužáková. Dvojíce, 
která umí báječně pobavit.

Alfred Strejček se do historie Laskavých veče-
rů zapsal nesmazatelným písmem.
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Ivan Martin Jirous, hlavní postava českoslo-
venského undergroundu, disident, politický 
vězeň, ale především básník.

Naše nejznámější jazzová zpěvačka Jana 
Koubková.

Fyzický básník, hudebník a učitel JAMU Petr 
Váša.

Známý recitátor a propagátor poezie Mirek 
Kovářík. V hlavě měl 14 hodin textu!

Eva Turnová je spisovatelka a baskytaristka, 
která hrávala ve skupinách The Plastic People 
a DG 307. 

Básník, polonista a bývalý kastelán hradu 
Pecka Jiří Červenka.

Jan Burian, známý písničkář, spisovatel a ces-
tovatel.

Nestor hudební kritiky Jiří Černý. Legendární písničkář a předseda českého 
PEN klubu Jiří Dědeček.
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Ve dnech 25. 1.–27. 1. 2023 se v Sezimově 
Ústí, v hotelu MAS, uskutečnil edukační po-
byt a  shromáždění předsedů pobočných 
spolků Svazu diabetiků ČR.
Příjezd a registrace členů Svazu diabetiků 
ČR byla od 13.30 hod. Od 15 do 17 hod. 
se uskutečnil individuální edukační pro-
gram k  obsluze glukometrů, které všem 
přítomným předal p. Ing. Milata. Po večeři 
v 19 hod. zahájila předsedkyně Svazu dia-
betiků ČR p. Olga Slachová toto shromáž-
dění. Poté se ujal slova p.  Mgr.  Vlastimil 
Milata, předseda Aliance pacientů s  dia-
betem ČR, z.s. Informoval přítomné mimo 
jiné i o webových stránkách, které jsou pro 
přítomné přínosem. Dále i o tom, že Svaz 
diabetiků ČR již má 3 048 členů a 53 orga-
nizací. Podle počtu členů je na prvním mís-
tě organizace diabetiků Slatiňany, druhé 
místo zaujímá Tábor a třetí Písek.
Druhý den začínal tím, že od 6.30 do 8.00 
hod. probíhaly odběry glykemie s edukací. 
Každý účastník obdržel glukometr včetně 
proužků k  nácviku selfmonitoringu gly-
kémie. Účastníci, kteří nemají diabetes, 
absolvovali stejnou edukaci s  měřením 
glykemie, ale v menším rozsahu než diabe-
tici. Po snídani začaly tři bloky vzdělávání. 
Přednášku zahájila p.  Mgr.  Monika Kade-
řábková, rovněž členka z Aliance pacientů 
s diabetem ČR, z.s. Přítomné informovala 
o riziku zanedbání diabetu a  tím vznikají-
cích dalších rizik. Např. poškození sítnice 
a případné ztráty zraku, nebo o neuropatii 

končetin apod. Dále přítomné seznámila 
s péčí, a to zejména o nohy.
Poslední edukační blok se týkal sledování 
(a to i lidé bez diabetu) své glykemie. Lidem 
s  diabetem doporučila suchou, tj. přístro-
jovou pedikúru, kvůli případnému zranění 
apod. A jelikož pohybová aktivita je zejména 
pro diabetiky to nejlepší, co pro sebe může 
každý udělat, bylo odpoledne po  15  hod. 
věnováno individuální aktivitě. Např. plavá-
ní, vycházce nebo relaxaci. Po večeři jednali 
ještě členové krajských rad.
Poslední den po  snídani se konalo shro-
máždění předsedů a p. Eva Vlčková, člen-
ka výkonného výboru a  místopředsedky-
ně Svazu diabetiků ČR, přednesla zprávu 

o  činnosti svazu za  roky 2019–2022. Byl 
zde také sdělen předběžný termín sjezdu, 
který bude jednodenní a nejspíš na konci 
října 2023. Na závěr přednesla členka or-
ganizace Plzeň návrh na vyloučení p. Fran-
tiška Topola (z organizace Vlašim) pro jeho 
hrubé porušování dobrého jména svazu. 
Závěrem všichni přítomní velkým potles-
kem poděkovali přednášejícím, kteří byli 
úžasní, jak své přednášky prezentovali. 
Velký aplaus a  symbolický dáreček byl 
předán paní předsedkyni Svazu diabetiků 
ČR p. Olince Slachové za její vzornou práci 
a starost o „Svaz“ a i přípravu tohoto shro-
máždění. VŠEM PATŘÍ VELKÝ DÍK.

Zapsala: Půlpánová

 ■ EDUKAČNÍ POBYT A SHROMÁŽDĚNÍ PŘEDSEDŮ POBOČNÝCH SPOLKŮ SVAZU 
DIABETIKŮ ČR

Ve dnech 25. 1.–27. 1. 2023 se v Sezimově 
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Prostranství před školou ožilo masopustním rejem. Hrála živá 
dechovka, lidové písně prozpěvoval harmonikář a dobrou náladu 
šířil i pan fl ašinetář. Po koblihách a koláčích se jenom zaprášilo 
stejně jako po  řemeslném chlebu. Na  zabíjačkové speciality se 
stála dlouhá řada. O tanec maškar a masopustní průvod se po-
staralo 21 členů a přátel divadelního soubor ACORD. Déšť a vítr 
to také potřebovaly vidět, takže byly po celou dobu s námi. O to 
víc děkujeme všem, kteří jste přišli a statečně mokli. A že vás bylo! 
Děkuji všem, kteří se podíleli na přípravě. Na závěr byla Kobyla 
poražena, ale účastníci se nepřízní počasí porazit nenechali. Rádi 
bychom v této tradici pokračovali i za rok. 
Pokud to situace dovolí, rádi bychom vás pozvali na Aprílovou so-
botu – 1. 4. V plánu je jarní jarmark s velikonočními dekoracemi 
a dalším řemeslným zbožím. Od nádraží bude jezdit okružní jíz-
dou výletní vláček se zastávkami u Švýcárny, na Monacu, na návsi 
ve Škrovádě a  také na naší dlouhé třídě TGM. Budete moci vy-
stupovat a nastupovat podle libosti a navštěvovat atrakce nebo 
restaurace na jednotlivých zastávkách. Doufáme, že nás tentokrát 
aprílové počasí čekat nebude.

Jana Švecová, radní

 ■ MASOPUSTNÍ NEDĚLE VE SLATIŇANECH
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Dne 17. února 2023 i přes nepřízeň počasí vyjelo 19 členů Svazu 
diabetiků Slatiňany na prohlídku Regionálního muzea Chrudim. 
Odměnou nám byl vstup zdarma, který povolila paní ředitelka 
Habartová, za což jí patří náš velký dík. Poděkování patří i paní 
průvodkyni JUDr.  Jiráskové, která nás provedla expozicemi. Do-
stalo se nám perfektního odborného výkladu. Prohlídku s  paní 
průvodkyní jsme započali výstavou nazvanou „Tajemství vějířů“, 
která bude ukončena již dne 26. 2. 2023. Poté jsme vystoupa-
li do prvního poschodí a prohlédli si stálou výstavu děl českého 
malíře pana Alfonze Muchy. Proč jsou obrazy vystaveny zrovna 
v Chrudimi? Alfonz Mucha, ač převážně žil v cizině, se oženil s paní 
Marií Chytilovou, která žila v Chrudimi, kde je rovněž pochována 
U Kříže i se svojí dcerou Jaroslavou. Pan Alfonz Mucha je pohřben 
v Praze na Vyšehradě. V tomto poschodí je také stálá výstava „Mo-
zaika z dějin regionu“, která je rozdělena do 12 scén. A to od pra-
věku až po návštěvu prezidenta Masaryka v Chrudimi v roce 1920. 
A hurá do druhého poschodí. Zde jsme zhlédli také stálou výsta-
vu nazvanou „Expozice lidového nábytku a  interiér Jana Kouly“. 
No a naši návštěvu muzea jsme zakončili v prostorách pokladny, 
kde je k vidění výstava „Zápalkové retroetikety“, která potrvá až 
do 28. 5. 2023. A jaký je plán připravovaných výstav pro rok 2023? 
Například od  2. 3. 2023 bude zahájena výstava loutek nazvaná 
„Pohádková země Vítězslavy Klimtové“. Dne 16. 3. 2023 začne ver-
nisáží výstava „Pravěk na Chrudimsku“. Dále se připravuje výstava 
svrateckého malíře Vysočiny Jana Odvárky pořádaná k životnímu 
jubileu. Je to mistr v  technice akvarelu. Výstava bude zahájena 
vernisáží 9. 11. 2023 a potrvá až do 18. 2. 2024. Plán dalších výstav 
najdete na webových stránkách www.muzeumcr.cz.

Zapsala: Olga Slachová

W. A. MOZART – COSÌ FAN TUTTE
Komická opera udivující krásou melodií i charakteristikou postav
Moravské divadlo Olomouc | Dirigent: Tomáš Hanák
NEDĚLE 19. března, 16 hodin, Kulturní klub Skuteč, vstupné 400 Kč
KODEX O VÁCLAVU IV. 
Loutna, akordeon a příběh slavného panovníka
Jindřich Macek – loutna, Jitka Baštová – akordeon
NEDĚLE 26. března, 16 hodin, Hrad Rychmburk, Předhradí, 
vstupné 220 Kč
NOC V OPEŘE
Nejslavnější operní árie v instrumentálním provedení
Anna Paulová – klarinet, Lukáš Klánský – klavír
STŘEDA 5. dubna, 18 hodin, Regionální muzeum Skuteč, vstupné 
220 Kč
VIVAT MUSICA
Nejen klasická hudba v různých podobách a náladách
Petr Hostinský – varhany, Pavel Herzog – trumpeta
STŘEDA 12. dubna, 18 hodin, kostel Nanebevzetí Panny Marie 
Skuteč, vstupné 200 Kč
PS RUBEŠ A SLAVOJ
Z písňové tvorby Vítězslava Nováka a dalších
PS Rubeš Skuteč, PS Slavoj Chrudim | Sbormistr: Zdeněk Kudrnka
NEDĚLE 16. dubna, 16 hodin, kostel Nejsvětější Trojice Chrast, 
vstupné 200 Kč
F. HERVÉ – MAMZELLE NITOUCHE
Neodolatelná opereta o „slečně Netýkavce“ 
Moravské divadlo Olomouc | Dirigent: Tomáš Hanák/Petr Šumník
NEDĚLE 23. dubna, 16 hodin, Kulturní klub Skuteč, vstupné 400 Kč
BONIFANTES NA CHLUMKU
Sborové těleso evropského formátu s pásmem duchovní hudby
Chlapecký pěvecký sbor Bonifantes | Sbormistr: Jan Míšek
ČTVRTEK 27. dubna, 18 hodin, kostel Panny Marie na Chlumku 
Luže, vstupné 300 Kč
DIALOGY S KRYLEM
Originální podání písní a básní Karla Kryla 
David Uličník – kytara
STŘEDA 3. května, 18 hodin, evangelický kostel Proseč, vstupné 
220 Kč
SYMPHONIC ROCK SHOW
Crossoverové provedení světově známých poprockových melodií
Kristi Saňková – soprán
Q VOX (Petr Julíček – tenor, Marek Olbrzymek – tenor, Tomáš Ba-
dura – tenorbaryton, Tomáš Krejčí – baryton)
Antonín Mühlhansl – saxofon, Jiří Sova – kytara
Severočeská fi lharmonie Teplice
Dirigent a moderátor: Miloš Machek
SOBOTA 6. května, 20 hodin, Zimní stadion Skuteč, vstupné 600 Kč
KF PARDUBICE & LANA ZORJAN
Závěrečný koncert s laureátkou Kocianovy houslové soutěže
Komorní fi lharmonie Pardubice
Lana Zorjan – housle
Dirigent: Tomáš Brauner
NEDĚLE 7. května, 16 hodin, Kulturní klub Skuteč, vstupné 400 Kč

Prodej vstupenek probíhá na odboru kultura a školství Městského 
úřadu Skuteč, v Turistickém informačním centru v budově Měst-
ského muzea Skuteč nebo na stránkách www.vstupenkyskutec.cz.
Více informací získáte na  www.hudebniskutec.cz nebo na  tel.: 
469 326 486/487, 731 557 422/477.

 ■ PROHLÍDKA REGIONÁLNÍHO 
MUZEA CHRUDIM
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 ■ KOUZELNICKÁ SHOW
Ten, kdo si našel čas v sobotu 11. února a přišel do Společenské-
ho domu, jistě nelitoval. David Kopecký, mladý, sympatický kou-
zelník, pobavil malé, větší i dospělé. Své publikum si získal během 
několika okamžiků. Připravená místa na sále byly zaplněná do po-
sledního a vlastně zaplněn byl téměř celý sál. A potlesk během 
i na konci představení mluvil za vše. Určitě u nás nebyl David na-
posledy.


